

香港環境卓越大獎

Hong Kong Awards for Environmental Excellence



香港特別行政區政府 — 水務署
The Government of the Hong Kong Special Administrative Region - Water Supplies Department

銅獎
Bronze
Award

公共服務
Public Services

水務署負責向全港提供食水及沖廁水，在追求卓越及為客戶提供高效供水服務的同時，亦努力實行世界級的能源管理及推動保護環境措施，並推動及教育公眾珍惜水資源。

Water Supplies Department (WSD) is responsible for supplying potable and flushing water in Hong Kong. In pursuit of excellence in delivering efficient water services for customers, WSD also strives to attain world-class performance in energy management and promotes environmental practices, as well as fostering and educating the public to treasure water resource.



舉辦「惜水學堂」綜合教育項目，及協辦不同以水為主題的活動，推動香港建立節約用水的文化。

Launching “Cherish Water Campus” integrated education programme and co-organising various water-themed activities to help build a water-saving culture in Hong Kong.



在石壁水塘安裝一百千瓦的浮動光伏板系統，提供能源支援附近石壁閘塔的水泵運作，同時有助減少水塘表面水分蒸發及改善水質。

Installing a floating photovoltaic panels system with output power of 100kW at Shek Pik Reservoir to support the energy demand for the pump operation at the nearby Shek Pik Valve Tower, and at the same time helping to reduce water evaporation from the reservoir surface and improving water quality.



利用大欖涌水塘流入屯門濾水廠的水力作發電用途，以支援濾水廠部分電力需求。

Using hydropower generated from the flow of water from the Tai Lam Chung Reservoir to the Tuen Mun Water Treatment Works to support part of the electricity demand for the Water Treatment Works.